
از۲  بهره بــرداری  بــا 
«باغ خاطره» و «باغ زندگی» 
شــهروندان مشــهدی  از 
این پس می توانند در قالب 
طرح «باغ زندگــی» برای 
تازه متولــدان و مزدوجان و 
در قالب «باغ خاطره» برای 
درگذشــتگان و اهداکنندگان عضو، 
درخت بکارند. در ایــن دو باغ پلاک 
ثبت شــده به نام افراد دائمی خواهد 
بــود و همچنین شناســنامه صادر 
شــده برای درخت علاوه بر اهدا به 
شهروندان در ســامانه ثبت می شود 
و امــکان ردیابــی و رصــد درخت 
وجود دارد.به گــزارش خبرنگار ما، 
شهردار مشــهد در آیین رونمایی از 
مجموعه های باغ زندگی و باغ خاطره 
هم زمان با روز درخــت کاری که با 
حضــور جمعی از مدیران اســتانی، 
شــهری و اعضای شــورای اسلامی 
شهر برگزار شــد، گفت: باغ زندگی 
یک پروژه اجتماعی و بهانه ای برای 
نزدیک شدن مردم به محیط زیست 
شهری و آشنایی فرزندان با طبیعت 
است.محمدرضا کلائی با بیان اینکه 
محیط زیست اولویت ماست و تا روز 
آخر تلاش خود را در زمینه توســعه 
محیط زیست انجام می دهیم، ادامه 
داد: ایجاد تصفیه خانه های مختلف از 
جمله افتتاح تصفیه خانه چهل بازه، 
شــبکه جداسازی آب شــرب از آب 
خام و توسعه فضای سبز شهری که 

در همین راســتا حدود ۹۰۰ هکتار 
فضای ســبز در ارتفاعات جنوب در 
حال ایجاد است، بخشی از اقدامات 
حائز اهمیت معاونت خدمات شهری 
اســت.کلائی با بیان اینکــه به جز 
اقدامات ویژه در حوزه فضای ســبز، 
توسعه این فضا نیز ادامه پیدا خواهد 
کرد، افزود: شــبکه جداســازی آب 
شرب از آب خام که با هزینه ای بیش 
از ۲۰۰ میلیارد تومان اجرا شده است، 
بی شــک باعث ایجاد پایداری بیشتر 

فضای سبز در شهر می شود.
 مشهد، تمیزترین شهر ایران

شهردار مشــهد با بیان اینکه مشهد 
در بین کلان شــهرهای کشــور به 
تمیزتریــن شــهر ایران شــناخته 
می شــود، اظهار کــرد: در روزهای 
پایانــی ســال فشــردگی اقدامات 
شهرداری بسیار زیاد است اما تحت 
هیچ شــرایطی نباید خدشــه ای به 
جایگاه مشــهد در زمینــه تمیزی و 

پاکیزگی وارد شود. این وضعیت خوب 
را مرهون اقدامــات معاونت خدمات 
شــهری و پاکبانان شهر هستیم.وی 
با بیان اینکه اگر شــهر زیست پذیر 
نباشد، ایجاد هزاران ارزش افزوده در 
شهر فایده مند نخواهد بود، اظهار کرد: 
معاونت خدمات شــهری در راستای 
توسعه فضای ســبز اقدامات بزرگی 
همچون سامان دهی، درخت کاری و 
آماده سازی ۳۰۰ هکتار از کشف رود و 
درخت کاری ۱۲۰۰ هکتار در کمربند 
سبز جنوبی را در دست اقدام دارد که 
موجب توسعه فضای ســبز و بهبود 

محیط زیست شهری می شود.
کلائی ادامــه داد: همــکاران ما در 
معاونت خدمات شهری پای کار همه 
پروژه های شهرداری هستند و برای 
ایجاد ۴۰ هکتار رودپارک، توافق با آب 
منطقه ای، ایجاد فضای سبز و ایجاد 
فضاهای اجتماعی و دیگرموارد همه 

تلاش خود را انجام می دهند.

  باغ زندگی و بــاغ خاطره همچنان
تداوم دارد

معاون خدمات شهری شهرداریمشهد 
از  رونمایــی  حاشــیه  در  نیــز 
مجموعه های باغ زندگی و باغ خاطره 
گفت: این طرح همچنان تداوم دارد و 
پس از ثبت نام شهروندان در این دو 
طرح، در جمعه پایانی هر ماه مراسم 
کاشــت درخت با حضور شهروندان 

اجرا خواهد شد.
مهدی یعقوبی با بیان اینکه هم زمان 
با روز درخــت کاری و بــا دعوت از 
شــهروندان، تعداد زیادی از مردم به 
ارتفاعات جنوبی آمده اند تا در کاشت 
درخت مشارکت کنند، افزود: اکنون 
کاشــت حدود ۱۵هزار اصله درخت 
در عرصه کمربند فضای ســبز و در 
محدوده ای به وســعت ۳۰ هکتاری 
پیش بینی شــده اســت؛ همچنین 
این اقدام هم زمــان در ضلع جنوبی 
پارک بهار در محدوده ای به وسعت ۵ 

هکتار اجرا می شود.
وی با اشــاره به اینکــه این درختان 
ارتباط مســتمر بین شــهروندان و 
محیط زیست را فراهم خواهند کرد، 
افزود: این اقدام در راســتای توسعه 
محیط زیســت و افزایش مشارکت 
شــهروندان در صیانت از زیست بوم 
شــهری خواهد بود و عــلاوه بر آن 
برنامه هایی برای تنوع و گســترش 
این طرح هــا در دســتورکار داریم. 
یعقوبی اظهــار کــرد: در ادامه اگر 
شاهد استقبال شهروندان از این طرح 
باشیم، بدون محدودیت عرصه های 
بیشــتری را به کاشــت درخت در 
قالب این طرح اختصــاص خواهیم

 داد.
 احیای مراتع و جنگل ها در دستورکار

مدیرکل منابع طبیعی و آب خیزداری 
خراســان رضوی نیز در این مراسم 
گفــت: توجه بــه احیــای مراتع و 
جنگل ها، ترویج نهضت درخت کاری، 
تنویر افکار عمومی درحوزه اهمیت 
و جایگاه درخــت کاری، بهره گیری 
مناســب از نــزولات و روان آب هــا 
با ســامانه های آبگیر متناســب با 
شــرایط منطقه ای و اصلاح روش ها 
و استفاده از گونه های مثمر طبیعی 
از اقداماتی اســت که در دستورکار 
این اداره است. محسن فنودی افزود: 
تمهیدات لازم برای افزایش مشارکت 
و سرمایه گذاری بخش های خصوصی 
در زمینه شناســایی و بهره برداری 
پایدار از خدمات منابــع طبیعی در 
زمینه گیاهــان دارویــی و صنعتی 

برنامه ریزی شده است.
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خاطره بازی  زندگی  در باغ های مشهدی
دو باغ   برای کاشت  درخت   به نام متولدان ، مزدوجان، درگذشتگان و اهداکنندگان عضو  به بهر ه برداری رسید
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شهرداری
اباذریان: آقای شهردار، بیشتر زمین های داخل 
کوچه های شــهر به زباله دانی تبدیل شده است و 
بیشــتر مردم محــلات زبالــه خــود را در خیابان 
می گذارند و باعث آلودگی محیط می شــوند. لطفا 
چاره ای اندیشیده شــود و به این افراد که قوانین را 

زیرپا می گذارند تذکر داده شود.
جواد کوزه گران: از شــهرداری و آستان قدس 
رضــوی می خواهم با وجود این همــه زمین بایر در 
بولوارهــای جانبــاز، انتهــای فرعی هــای فــرد 
فرامرزعباسی و اوایل ســاجدی، لااقل یکی را برای 
اســتفاده مردم بــه پــارک تبدیل کننــد. حجم 
ساخت و سازهای محلات جانباز و فرامرز و در نتیجه 
تراکم جمعیت، تأثیر پارک هــای محلی موجود را 

کم رنگ کرده است.
شهروند: شهرداری مشهد در این چند سال اخیر 
در بحــث راه هــا و باز کــردن گره هــای ترافیکی 

سنگ تمام گذاشته است.
۵۹۷...۰۹۱۵ شهرداری منطقه ۳ ورودی بولوار 
مسلم از بزرگ راه شهید بابانظر را بسته و ورودی را به 
لاین کندرو بزرگ راه منتقل کرده است اما با این کار 
گره ترافیکی این منطقه بهتر نشده که هیچ، بدتر هم 

شده است.
۶۷۳...۰۹۳۰ از شــهردار منطقه ۸ می خواهم 
ساعت ۱۱صبح سری به انتهای میرداماد بزند و ببیند 
در میان این همه تعمیرگاه، آیا جایی برای رفت و آمد 

هست؟
جواد تقوی: من ساکن خیابان پیروزی هستم 
و درخواست پیگیری این موضوع را از طریق روزنامه 
شهرآرا دارم. در بولوار پیروزی، حدفاصل میدان کاوه 
تا پیروزی ۵ (حدود یک کیلومتر) داربســت نصب 
شده است. این داربســت ها متعلق به یک حسینیه 
است که حدود ۴ ماه می شود به همین شکل رها شده 
و جمــع آوری نشــده اســت. از آنجــا کــه نصب 
این داربست ها در وسط بولوار باعث خطر می شود و 
این مدل داربست هم از لحاظ قانونی، ایمنی را رعایت 
نکرده و باعث زشتی بولوار شــده است و همچنین 
شامل قانون ســد معبر هم می شــود، از شهرداری 
منطقه ۹ می خواهم برای جمع آوری این داربست ها 

اقدام کند.
۸۵۹...۰۹۳۵ از شــهرداری منطقــه ۵ برای 
لکه گیری آســفالت خیابان های شهید یعقوبی ۱۰ 

تشکر می کنم.
شهروند: از شــهرداری و راهنمایی و رانندگی 
می خواهم در بولوار هنرستان ۴۰ چراغ دو زمانه نصب 
شود. اینجا گاهی تصادف هم رخ می دهد. در هاشمیه 

۶۵ هم وضعیت بر همین منوال است.
شهروند: در هاشــمیه ۷۵ کنده کاری زیادی 

صورت گرفته است و نیاز به آسفالت یکدست است.

شهروند: چرا ماشین های جمع آوری بازیافت 
شهرداری، در عوض کاغذ، کارتن، پلاستیک و به طور 
کلی زباله خشکی که مردم تحویل می دهند، فقط 
نمک یا پلاستیک تحویل می دهند و پول این موارد 
را به مــردم نمی دهند؟ اغلب ماشــین های بخش 
خصوصی که زیر نظر شهرداری است به همین شیوه 

عمل می کنند.
آموزش و پرورش

شهروند: بگذارید حقیقتی را از وضعیت حقوق 
راننــدگان آموزش و پــرورش در مشــهد بگویم. 
در حالی که از ســال گذشــته تاکنون ۵۰ درصد به 
حقوق کارمندان آموزش و پرورش اضافه شده است و 
حقوق یک کارمنــد اداره آموزش و پــرورش ۵ تا ۶ 
میلیون تومان شده اســت، رانندگان همین اداره با 
ماشین خودشان و بنزین خودشان بدون بیمه یک 
میلیون و ۳۵۰ هزار تومان دریافتی دارند و تا اعتراض 
می شود می گویند همین است و اگر اعتراض دارید 
فرد دیگری را جایگزین می کنیم. به نظر من بازرسان 

باید به مشهد بیایند و این مشکل را حل کنند.
شهرآرا

محمد اوسو: خبرنگاران شهرآرا درباره ساخت 
بیمارستان شهرک شهید رجایی با رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی مشهد گفت و گوی مفصلی داشته باشند 

تا هر چه زودتر ساخت این بیمارستان آغاز شود.
شهرآرا: در این باره تاکنون گزارش هایی تهیه 
شده است و با توجه به توافق استاندار خراسان رضوی 
با معــاون رئیس جمهور و رئیس ســازمان برنامه و 
بودجه، مجوزهای قانونی برای ساخت این بیمارستان 
صادر شده است و شهرآرا همانند گذشته، باز هم طی 
اخبار و گزارش هایی پیگیر ساخت این بیمارستان 

خواهد بود.
اتوبوس رانی

گروسی: خطوط ۵۷، ۵۱، ۱۰۴۳ و ۸۴ به جای 
توقف در ایستگاه راه آهن، چند صدمتر بالاتر از پایانه 
راه آهن توقف می کنند و دوباره بعد از دور زدن بولوار 
کامیاب، روبه روی همان ایستگاه قبلی می ایستند. یکی 
از این ایستگاه ها اضافی است و باید حذف و جابه جا شود. 
چرا ایســتگاه بعد از عملیات متــرو راه آهن به محل 
قبلی اش منتقل نمی شود تا هم فاصله منطقی و قانونی 
بین ایستگاه ها رعایت شود و هم عابران پیاده در امنیت 
کامل از پل عابرپیاده استفاده کنند. آیا جان مسافران 

برای اتوبوس رانی اهمیت ندارد؟
صدا و سیما

ابراهیم نژاد: چــرا تلویزیون اصرار دارد به طور 
مداوم آبروی خــودش را در معــرض توهین و نقد 
مخاطبان قرار دهد؟ برنامه طنز دانشــجو در شبکه 
خبر با اجرای بد و ســبک مجری مثلا دانشجویش، 
ایجاد خنده نیست، بلکه ایجاد تنفر است. کمی دقت 

و سلیقه برای شبکه های سیما بد نیست.

با ما در ارتباط باشید

پيامک۳۰۰۰۷۲۸۹

info@shahrara.com۰۹۱۵۴۲۹۴۵۸۰رایانامه
۰۹۰۵۴۶۵۸۰۶۰
۰۹۰۵۴۶۵۸۰۶۰ انتلفن۰۵۱-۳۷۲۸۸۸۸۱-۵
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الکترونیکی شدن
 صدور مجوز موقت بازارهای سیار

مدیرعامل سازمان فاوای شهرداری مشهد از فراهم آمدن امکان صدور مجوز موقت 
بازارهای سیار به صورت الکترونیکی از طریق سامانه بازارهای تحت نظارت شهرداری 
مشهد خبر داد. محمدجواد رجائیان گفت: متقاضیان می توانند با مراجعه به سامانه 
https://bazar.mashhad.ir  مجوز لازم برای دریافت غرفه در بازارهای سیار تحت نظارت 
مشهد را به صورت روزانه دریافت کنند. همچنین با اقدام از این طریق نیازی به چاپ 
مجوز نخواهند داشت و دریافت کیوآرکد مربوط و همراه داشتن آن بر روی گوشی 

همراه برای آنان کافی خواهد بود.

تجهیز مراکز معاینه فنی
 به سیستم نظارت تصویری

مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری مشهد از تجهیز 
مراکز معاینه فنی به سیستم نظارت تصویری خبر داد.

هادی عطارزاده طوسی با بیان این مطلب اظهار کرد: مراکز معاینه فنی 
شهر به ۵ دوربین نظارت تصویری مجهز شده اند. این دوربین ها با هدف 
نظارت بر روند انجام فرایند معاینه فنی و جلوگیری از اهمال کاری و 
همچنین کنترل تردد ورود و خروج خودروها تا اردیبهشت ۱۴۰۰ نصب 

و راه اندازی خواهند شد.

برنامه ریزی شده است.تلاش خود را انجام می دهند.

۱۶  اســفند ۱۳۹۹
۲۲ رجـــــب ۱۴۴۲ 
شـــــماره ۳۳۳۹

شـنبه

معاون مالى و پشتيبانى شهردارى مشهد

دولت زمینه ورود نمایشگاه های بین المللی  
را  به بورس فراهم کند

امیررضا وثوقی
 A.vosoughi@shahraranews.ir

رئیس کمیسیون اقتصادی، سرمایه گذاری و مشارکت های 
شورای اسلامی شهر مشهد با بیان اینکه در حوزه قطارشهری 
انقلابی شکل گرفته است، گفت: یکی از مصداق های توسعه 
شــهری ایجاد و راه اندازی حمل و نقل ریلی است. با اینکه 
احداث این خطوط پر هزینه شده اســت و از ۲۵۰ میلیارد تومان به 
۱۰۰۰ میلیارد تومان به ازای هر کیلومتر رســیده است، مدیریت 

شهری مشهد در این حوزه موفق عمل کرده است.
محمدحسین ودیعی در گفت وگو با خبرنگار ما اظهار کرد: تکمیل 
خط ۲ قطارشهری با اعتباری بیش از ۴۰۰ میلیارد تومان در این دوره 
مدیریت شهری انجام شده اســت. همچنین امسال حدود ۲۰۰۰ 
میلیارد تومان برای عملیات خط ۳ قطارشهری اختصاص داده شده 
است که عملیات اجرایی آن به شدت و با سرعتی مثال زدنی در حال 
انجام اســت. وی تصریح کرد: اگر پیمانکار به وعده های خود عمل 
کند، قرار است در تیرماه ســال آینده فاز اول خط ۳ قطارشهری به 
بهره برداری برسد. رئیس کمیســیون اقتصادی، سرمایه گذاری و 
مشارکت های شورای شهر افزود: دستگاه حفار خط ۴ قطارشهری 
نیز برای آغاز عملیات حفاری در حال اســتقرار اســت. راه اندازی 
این خط نقش حائز اهمیتی در بهبود وضعیت مناطق کم برخوردار 

ایفا خواهد کرد.
وی ادامه داد: تدوین برنامه چهارســاله اولین گام اعضای شورا پس 
از استقرار در شــورای پنجم بود؛ برنامه ای که در ۷ حوزه مأموریتی 
هدف گذاری ها را در دستورکار قرار داد و کارنامه ای قابل دفاع برای 

شورا به ارمغان آورد.
وی افزود: توسعه حمل ونقل، عمران، ترافیک شهری، محیط زیست، 
فضای سبز و هوشمندسازی اقدامات، از مهم ترین بندهای این برنامه 
است. ودیعی تأکید کرد: در بســیاری از مضامین راهبردی برنامه 
۴ســاله را عملیاتی کردیم و در ماه های آینده با حرکتی پرشتاب 
درهمین راستا دیگربرنامه های مدیریت شهری را تحقق می بخشیم.
وی بیان کرد: به اقرار همه کارشناسان، یکی از معضلات و مشکلات 
کلان شهرهایی مثل مشهد موضوعات محیط زیستی است، مسائلی 
از قبیل هوای پاک، آلودگی آب، خاک و هوا و آسیب به محیط زیست 

به یکی از مهم ترین دغدغه های شهرنشــینان تبدیل شده است.
ودیعی با اشــاره به اینکه در این حوزه اقدامات شایان توجهی انجام 
شده است، ادامه داد: طبق بررسی ها و آمار، هردرخت سالانه ۲۲ کیلو 
دی اکسید کربن به خود جذب می کند و مقدار شایان توجهی اکسیژن 
تولید می کند. یکی از روش های مقابله مؤثر با آلودگی هوا توسعه و 
گسترش فضای سبز و درخت کاری است.عضو شورای اسلامی شهر 
مشهد با تأکید بر اینکه در زمینه تولید هوای پاک اقدامات گسترده ای 
انجام شده است که با اقدامات دوره های گذشته مقایسه پذیر نیست، 
اظهار کرد: عملیات کاشــت درخت و توسعه کمربندسبز جنوبی و 
شمالی شهر در این دوره با جدیت زیادی پیگیری شد، به طوری که 
ســه چهارم پهنه های ســبز موجود در این ۲ محدوده در این دوره 
مدیریت شهری ایجاد شــده اســت و ادامه آن تا پایان دوره پنجم 

مدیریت شهری پیگیری خواهد شد.
 اقدامات بی نظیر مدیریت شهری در توسعه فضای سبز

وی با بیان اینکه اقدامات شــهرداری در حوزه توسعه فضای سبز 
بی نظیر و بی سابقه بوده اســت، ادامه داد: با توجه به تأکید شورا بر 
درخت کاری و گسترش پهنه های سبز شهری در این دوره چهارساله، 
سالانه بیش از ۴۰۰ هزار اصله درخت به مجموعه درختان شهر مشهد 
افزوده شده است که نشان از تحقق اهداف مدیریت شهری دارد.رئیس 
کمیسیون ویژه ایثارگران شورا بیان کرد: شیوه حمل و نقل و فعالیت 
خودروهای شخصی یکی از مصادیق تولید آلاینده های مضر و اصلی 
شهری است؛ به همین دلیل با موضوع گسترش حمل و نقل عمومی 
برنامه ریزی ویژه ای انجام شده است.وی ادامه داد: شاید مهم ترین 
اقدام برای کاهش استفاده از خودروهای شخصی، ترویج بهره مندی 
از حمل ونقل عمومی است؛ مسئله ای که با توسعه و گسترش وسایل 
حمل و نقل عمومی میسر خواهد شد. وی  افزود: در شرایطی که با 
مشکلات زیادی در تولید اتوبوس مواجه هستیم سالی بیش از ۲۰۰ 
مینی بوس به این ناوگان تزریق شده است و در طی چندمرحله نیز 

تعداد زیادی اتوبوس به ناوگان اتوبوس رانی مشهد اضافه کرده ایم.
ودیعی ادامه داد: اخیرا حدود ۲۰۰۰ دســتگاه خودرو تاکســی به 
تاکسی رانان اهدا شده است و همچنین قرار است، طبق مصوبه شورا 
حدود ۲۰۰۰ تسهیلات نوسازی خودرو به دیگرتاکسی رانان پرداخت 
شود تا با این تسهیلات قرض الحسنه حجم زیادی از تاکسی های شهر 

نوسازی و بهسازی شود.
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ودیعی، رئیس کمیسیون اقتصادی 
شورای شهر بیان کرد

 انقلاب 
در حوزه 
قطار شهری  
مشهد

میلیارد تومان برای عملیات خط 
است که عملیات اجرایی آن به شدت و با سرعتی مثال زدنی در حال 
انجام اســت. وی تصریح کرد: اگر پیمانکار به وعده های خود عمل 

کند، قرار است در تیرماه ســال آینده فاز اول خط 
بهره برداری برسد. رئیس کمیســیون اقتصادی، سرمایه گذاری و 

مشارکت های شورای شهر افزود: دستگاه حفار خط 
نیز برای آغاز عملیات حفاری در حال اســتقرار اســت. راه اندازی 
این خط نقش حائز اهمیتی در بهبود وضعیت مناطق کم برخوردار 

ایفا خواهد کرد.
وی ادامه داد: تدوین برنامه چهارســاله اولین گام اعضای شورا پس 

از استقرار در شــورای پنجم بود؛ برنامه ای که در 
هدف گذاری ها را در دستورکار قرار داد و کارنامه ای قابل دفاع برای 

شورا به ارمغان آورد.
وی افزود: توسعه حمل ونقل، عمران، ترافیک شهری، محیط زیست، 
فضای سبز و هوشمندسازی اقدامات، از مهم ترین بندهای این برنامه 
است. ودیعی تأکید کرد: در بســیاری از مضامین راهبردی برنامه 

۴
درهمین راستا دیگربرنامه های مدیریت شهری را تحقق می بخشیم.

وی بیان کرد: به اقرار همه کارشناسان، یکی از معضلات و مشکلات 
کلان شهرهایی مثل مشهد موضوعات محیط زیستی است، مسائلی 
از قبیل هوای پاک، آلودگی آب، خاک و هوا و آسیب به محیط زیست 

امیررضا وثوقی
  A.vosoughi@shahraranews.ir
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   معــاون مالی و پشــتیبانی شــهردار و رئیس 
هیئت مدیره نمایشگاه بین المللی مشهد گفت: اگر 
رویکردی در مجلس یا دولت برای شفاف ســازی 
عملکرد شرکت های نمایشگاهی وجود دارد، راهکار 
آن فراهم شدن ورود شــرکت های نمایشگاهی به 

بازار بورس است.
رضا خواجه نائینی در نخســتین نشست تخصصی 
اعضــای فراکســیون زیرســاخت های فرهنگی، 
سیاحتی، گردشگری و نمایشگاهی مجلس شورای 
اسلامی که در نمایشــگاه بین المللی مشهد برگزار 
شد، افزود: موضوعی که در بحث صنعت نمایشگاهی 
جدی اســت و باید مورد توجه قرار گیرد، تفکیک 
هزینه های بهره برداری یک نمایشگاه بین المللی و 

هزینه های ساخت و عمرانی از یکدیگر است .
وی با بیان اینکه یکی از موضوعات مهم در توسعه 
صنعــت نمایشــگاهی در نــگاه بلند مــدت ورود 
شرکت های نمایشگاهای بین المللی به بازار بورس 
اســت، اظهار کرد: برای عضویت نمایشــگاه های 
بین المللی در بازار اول یا دوم بورس نیاز است یک 

شرکت نمایشگاهی سودمند باشد.
خواجه نائینی اضافه کرد: اگــر هزینه های مربوط 
به ساخت، تجهیز و توسعه نمایشــگاه را به عنوان 
هزینه های شرکت نمایشگاهی در نظر بگیریم و در 
صورت های مالی لحاظ کنیم، معمولا شرکت های 
نمایشگاهی سودآور نخواهند بود، اما اگر هزینه های 
عمرانی را از هزینه های بهره برداری تفکیک کنیم، 

این شرکت ها سودآور خواهند بود.
 سودآوری، اصل مهم نمایشگاه ها

معــاون مالــی و پشــتیبانی شــهردار و رئیــس 
هیئت مدیره شرکت نمایشــگاه بین المللی مشهد 
تصریح کرد: شاید در شــرایطی خاص مانند شیوع 
ویروس کرونا شــرکت های نمایشگاهی به صورت 
مقطعــی حتی با تفکیــک این هزینه ها ســودآور 

نباشند.
وی ادامــه داد: این مســئله نیازمند طی شــدن 
مراحلی اســت کــه مهم ترین آن ســودآور بودن 
نمایشگاه هاســت، اما اگر هزینه هــای عمرانی از 
هزینه های بهره برداری و نگهداری تفکیک نشود، 

این اتفاق نخواهد افتاد.
خواجه نائینی گفــت: با توجه به این مــوارد، برای 

موفقیت در توسعه صنعت نمایشگاهی ، تفکیک دو 
بخش هزینه های عمرانی و هزینه های بهره برداری 
برای سود آور شــدن شــرکت های نمایشگاهی و 
تسهیل بورسی شــدن آن ها باید مورد توجه ویژه 

قرار گیرد.
  نمایشــگاه مشــهد، دریچه تبیین و اصلاح قوانین

نمایشگاهی در کشور
رئیــس فراکســیون زیرســاخت های فرهنگی، 
ســیاحتی، گردشــگری و نمایشــگاهی مجلس 
شورای اسلامی نیز در این نشست گفت: نمایشگاه 
بین المللی مشــهد، دریچه تبیین و اصلاح قوانین 

نمایشگاهی در کشور است.
هاجر چنارانی افزود: در برنامه هفتم توسعه اصلاح 
قوانین مصوب در صنعت نمایشــگاهی و تصویب 
قوانین جدید در این صنعت مورد توجه قرار گرفته 

است.
او با بیان اینکه مقام معظم رهبری تأکید بر استفاده 
حداکثری از ظرفیت داخلی دارنــد، اظهار کرد: ما 
بی شــک می توانیم از ظرفیت نخبــگان ایرانی در 
همه صنایع، از جمله صنعت نمایشگاهی برخوردار 
شویم، به شرط آنکه در مسیر احیای مجدد جایگاه 
حقیقی مــان در منطقه و جهــان گام برداریم.وی 
گفــت: بخش عمــده ای از اشــتغال و درآمدزایی 
کشــور در صنعت نمایشــگاهی حاصل می شود؛ 
بنابراین به دنبال آن هســتیم تــا در برنامه هفتم 
توسعه اصلاح قوانین مصوب در صنعت نمایشگاهی 
و تصویب قوانیــن جدید در این صنعت را داشــته

 باشیم. 
چنارانــی افزود: همه اقشــار و گروه هــا با صنعت 
نمایشگاهی در ارتباط هستند، پس باید بیش ازپیش 
به این صنعت توجه شود و ما نیز به عنوان نمایندگان 
مجلس آمادگی کمک در تقویت این مسیر را داریم.

ســعید صیفی، مدیرعامل نمایشــگاه  بین المللی 
مشــهد، نیزدر این نشســت اعلام کــرد: صنعت 
نمایشــگاهی چرخ دنــده صنعت تولید اســت و 
فعالیت های نمایشــگاهی به دلیل اینکه در خدمت 
صنایع مختلف هستند به عنوان یک صنعت شناخته 
شــده اند، اما در ایران مغفول هســتند، با توجه به 
این موضوع صنعت نمایشــگاهی در ایران نیازمند 

توجه ویژه مجلس و دولت است.
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